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§  1 KFKS 2023-00001  

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS, 2023-01-16 

Ärende 
Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Revisionsskrivelse 2022-11-30 och revisionsrapport 
11/2022 Granskning av intern kontrollmiljö kopplat 
till räkenskaperna 
KFKS 2022-01153 

 

Storsthlm: Beslut om verksamhetsplan, budget och 
serviceavgift 2023, samt avgift gymnasieantagningen 
och UEDB 2023 

 

Skrivelse från Stortsthlm: Vi summerar ett 
händelserikt år och tar klivit in i 2023 

 

Inbjudningar  

Kompletterande information till inbjudan från 
Storsthlm gällande konferens 23 mars 2023: 
Gemensamma utmaningar - gemensamma 
möjligheter 

 

Inbjudan från SKR till konferensen Regional 
utveckling 2023 ‐ Skapa bilder med hjälp av fakta, 
statistik och analyser, den 11 maj 2023 

 

Inbjudan från SMHI till temakväll om 
klimatanpassning  

 

Rapporter 
 

Återrapportering av Hans Peters (C) från deltagande 
vid SKRs konferens Demokrati i vår tid –främja, 
förankra och försvara den 2 december 2022 

 



 
12 (105) 

 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Övrigt 
 

Mark- och miljödomstolens (vid Nacka tingsrätt) dom 
den 9 december 2022 angående tillstånd för 
vattenverksamhet m.m. för byggnation av nya 
Näckenbadet 
KFKS 2014/39-026 

 

Mark- och miljödomstolens (vid Nacka tingsrätt) dom 
den 19 december 2022 angående anmälan om 
anläggande av fotbollsplaner m.m. på del av 
fastigheten Erstavik 25:1, skifte 14, i Nacka kommun 
KFKS 2021-00675 

 

Käppalaförbundet: protokoll från 
förbundsfullmäktige 2022-12-13 

 

Käppalaförbundet: protokoll från förbundsstyrelsen 
2022-12-06 

 

Protokoll från 
KSSU 2022-12-13 
KSMU 2022-12-13 
KSAU 2022-12-20 
KSVU 2022-12-20 

 

 
- - - - - 
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§  2 KFKS 2023-00002 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, KS 2023-01-16 
 

Ärende 
 

Beslutsfattare 
 

Datum 
 

1.  Tilldelningsbeslut i upphandling 
av systemstöd för 
boendeparkering 
KFKS 2022-125 

biträdande trafik- och 
fastighetsdirektör 

2022-09-27 

2.  Beslutsattestanter 2023 för 
kommunstyrelsen, 
fastighetsenheten 
KFKS 2022-01082 

Trafik- och 
fastighetsdirektör 
 

2022-12-08 

3.  Återrapportering av  
delegationsbeslut kränkande  
behandling, trakasserier och 
sexuella  
trakasserier november 2022 
KFKS 2022-01133 

Utbildningsstrateg  
Välfärd skola 

2022-12-13 

4.  Förändring av beslutsattestanter 
inom produktionsområde Välfärd 
skola 2022  
KFKS 2021-1157  

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola  
 

2022-12-13 

5.  Tillförordnande av stadsdirektör 
under jul- och nyårsledighet 
2022/2023 
KFKS 2022-01184 

Stadsdirektör 2022-12-14 

6.  Upphandling av 
rekryteringsannonsering på 
sociala medier  
KFKS 2022-1006 

Enhetschef, 
personalenheten 

2022-12-08 
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7.  Informationshanteringsplan, 
Välfärd samhällsservice, 
fritidsgårdarna 
KFKS 2022-01059 

Affärsområdeschef, 
Kulturverksamheten 

2022-11-23 

8.  Förordnande av 
verksamhetschef under frånvaro 
KFKS 2022-493 

Affärsområdeschef, 
affärsområde 
Äldreomsorg, Välfärd 
samhällsservice 

2022-12-15 

9.  Förordnande av 
verksamhetschef under frånvaro 
KFKS 2022/493 
 

Affärsområdeschef, 
affärsområde 
Äldreomsorg, Välfärd 
samhällsservice 

2022-12-15 

10.  Beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
skola 2023, from 2023-01-01  
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola  
 

2022-12-21 

11.  Årlig justering av taxa för 
användning av offentlig plats 
KFKS 2022-01137 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-12-15 

12.  Detaljplan Enspännarvägen, 
Sicklaön 362:2 m.fl. i Jarlaberg 
på västra Sicklaön, tillstyrkan 
revidering inför antagande 
KFKS 2017-00403 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2022-12-16 

13.  Delegationsbeslut gällande 
anmälan till Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO) 
KFKS 2022-981  

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice 

2022-12-22 

14.  Beslutsattestanter inom 
produktionsområde Välfärd 
skola 2023, från 2023-01-10, nr 2 
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd skola  
 

2022-12-23 

15.  Anlitande av konsult för 
beslutade investerings-och eller 
exploateringsåtgärder, 
komplettering av teknisk förstudie 
Henriksdalsbacken 
KFKS 2022-1147 

Projektledare, 
Exploateringsenheten 

2022-12-27 

16.  Delegationsbeslut – Deltagande i 
konferensen Om 
välfärdsbrottslighet 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2023-01-04 
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KFKS 2023-00019 
17.  Förändring av beslutsattestanter 

inom produktionsområde Välfärd 
samhällsservice från 1 januari 
2023 
KFKS 2022-01082 

Produktionsdirektör, 
Välfärd samhällsservice  
 

2023-01-05 

18.  Inhyrning av lokal 
Gammeluddshemmet - 
Utökning av platser  
KFKS 2022-00750 

Gruppchef 
bostadsförvaltning, 
fastighetsenheten 2022-11-23 

19.  Villkorsförändring, arrendeavtal 
A201811-001 We Love Saltis 
Padelklubb AB, avtal om 
lägenhetearrende för padel vid 
Näckenbadet, Neglinge 2:1 och 26:1  
KFKS 2022-01129 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 2022-11-30 

20.  Avtal för servitut för utfart 
Lännersta 1:178  
KFKS 2022-01126 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling 
fastighetsenheten 2022-11-28 

21.  Tillägg till avtal om 
lägenhetsarrende för 
småbåtsbrygga, Kummelnäs 1:43 
KFKS 2022-01150 

Markingenjör mark- 
och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 2022-12-29 

22.  Uppsägning för omförhandling 
av arrende A105701 på del av 
fastigheten Björknäs 1:1 och 
Björknäs 1:3 i Nacka kommun, 
med Klintens Båtklubb 
KFKS 2022-1243 

Markingenjör mark- 
och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 2022-12-29 

23.  
Dödning av avtalsservitut 
KFKS 2022-00015 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 2022-12-29 

24.  Avtal om tillfällig nyttjanderätt 
för orientering  
KFKS 2022-01139 

Gruppchef mark- och 
fastighetsutveckling, 
fastighetsenheten 2022-12-13 

25.  Beslut om placering av medel 
för stiftelser förvaltade av Nacka 
kommun 
KFKS 2022-01008 

Ekonomi-och 
finansdirektö 2022-12-20 

26.  Överklagan av mark- och 
miljödomstolens dom i mål M 

Kommunstyrelsens 
ordförande 

2023-01-09 
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3326-22 om anläggande av 
fotbollsplaner i Källtorp 
KFKS 2021-00675 

 
 
 

27.  Lokalhyreskontrakt Älta 
centrumkvarter 
KFKS 2015-689 

Biträdande enhetschef, 
exploateringsenheten 

2022-12-21 

28.  Direktupphandling av 
rekryteringsrobot  
KFKS 2022-01016 

HR-direktören 2022-11-14 

29.  Direktupphandling av systemstöd 
för mål- och utvecklingssamtal 
samt för introduktion 
 KFKS 2022-01045    

HR-direktören 2022-11-29 

30.  Direktupphandling av digitalt 
referenstagningsverktyg  
KFKS2022-01058 

HR-direktören 2022-12-20 

31.  Nedläggning av nämndadminis-
trativa enheten och utökat 
uppdrag för juridik- och 
kanslistaben  
KFKS 2022-1183 

Stadsdirektören 2022-12-27  

32.  Ny organisering av controlle-
renheten, redovisningsenheten 
och inköpsenheten 
KFKS 2022-1191  

Stadsdirektören  2022-12-27 

33.  Upphandling av 
företagshälsovård, personalstöd 
och krisstöd samt expertkonsult 
inom arbetsmiljöområdet  
KFKS 2022-00975 

HR-direktören 2022-12-28 

34.  Direktupphandling av systemstöd 
för kvalitetssäkring av 
rekryteringsprocessen  
KFKS 2022-01140 

HR-direktören 2022-12-20 

35.  Beslutsattestanter år 2023 
Kommunstyrelsen, ansvar SOP 
21xxx 
KFKS 2022-01082 

Social-och äldredirektör 2023-01-09 

 
- - - - - 
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§  3  KFKS 2022-00521 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Sydöstra 
Boo, Nacka kommun 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet av detaljplanerna Solbrinken-Grundet, 
Mjölkudden-Gustavsviks gård, Dalvägen-Gustavsviksvägen och Galärvägen 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att bevilja ytterligare budget 
för stadsbyggnadsprojekt sydöstra Boo, 97104289 med -619 miljoner kronor netto. 
Detta fördelat på 986 miljoner kronor i investeringsinkomster och -1605 miljoner 
kronor i investeringsutgifter. Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen 
att tilldela medel etappvis utifrån beviljad budget om -619 miljoner kronor netto.  

 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt ovanstående beslutar 
kommunstyrelsen följande för egen del. 
  

1. Kommunstyrelsen fastställer utbyggnadspromemorian för stadsbyggnadsprojekt 
sydöstra Boo, 97104289 enligt bilaga 1 till detta ärende och ger 
exploateringsenheten i uppdrag att fortsätta genomförandet. 
 

2. Kommunstyrelsen beslutar att bevilja tilldelning av medel för etappvis utbyggnad 
av stadsbyggnadsprojekt sydöstra Boo, 97104289 med -250 miljoner kronor netto, 
vilket tas i anspråk av den av kommunfullmäktige beviljade budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt sydöstra Boo enligt ovan beslut. Detta fördelat på 0 miljoner 
kronor i investeringsinkomster och -250 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

 
3. Under förutsättning av kommunstyrelsens beslut enligt punkten 2, delegerar 

kommunstyrelsen till kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott att tilldela medel 
etappvis utifrån resterande medel om –369 miljoner kronor netto i den av 
kommunfullmäktige beviljade budgeten. Detta fördelat på 986 miljoner kronor i 
investeringsinkomster och –1355 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

 

Sammanfattning av ärendet 
Ärendet rör genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Sydöstra Boo 
(”Samordningsprojektet”) och innefattar en utbyggnadspromemoria samt beslut om budget 
för genomförande av utbyggnaden av allmänna anläggningar inom stadsbyggnadsprojekten 
tillika detaljplanerna för Dalvägen- Gustavsviksvägen, Galärvägen, Solbrinken-Grundet och 
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Mjölkudden-Gustavsviks gård i sydöstra Boo. Utbyggnaden av allmänna anläggningar lyfts 
ur respektive stadsbyggnadsprojekt/detaljplan och samlats i Samordningsprojektet.  
Utbyggnaden innefattar ombyggnad av de befintliga gatorna, utbyggnad av vatten och 
avlopp, markförläggning av el- och fiberledningar, upprustning och anläggande av parker 
samt upprustning av bryggor.  
Samordningsprojektet har delats in i sju entreprenader som i sin tur är uppdelade i etapper. 
Enligt nuvarande produktionstidplan beräknas utbygganden av de allmänna anläggningarna 
att påbörjas under våren 2023 och vara färdigställd 2030.  
Genomförandet av förnyelseområdesprojekten i sydöstra Boo är en viktig del av Nacka 
kommuns miljöarbete och bidrar till att Nacka kommun är en attraktiv, växande och 
långsiktigt hållbar kommun. För att möjliggöra ett ekologiskt, socialt och ekonomiskt 
hållbart genomförande planerar projektet att anlägga ett logistikcenter. Logistikcentret leder 
till minskad byggtrafik, återbruk, förbättrad arbetsmiljö och en bättre boendemiljö under 
byggtiden.   
Kommunfullmäktige föreslås tilldela Samordningsprojektet budget och bemyndiga 
kommunstyrelsen att tilldela medel etappvis utifrån beviljad budget. Enligt nuvarande 
utgiftsprognos uppgår kostnaden för utbyggnaden till cirka 1,9 miljarder kronor och 
Samordningsprojektet genererar ett negativt netto om cirka -600 miljoner kronor. Beslutet 
medför utökade driftkostnader med cirka -8 miljoner kronor/år efter genomförd 
utbyggnad. Ränta och avskrivning för år ett beräknas till cirka 25 miljoner kronor. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
188 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och anläggningsenheten daterad den daterad 
den 24 november 2022 
Bilaga 1  Utbyggnadspromemoria  
Bilaga A Ärendeöversikt Solbrinken-Grundet 
Bilaga B Ärendeöversikt Dalvägen-Gustavsviksvägen 
Bilaga C Ärendeöversikt Mjölkudden-Gustavsviks gård 
Bilaga D Ärendeöversikt Galärvägen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Peter Zethraeus (M) med instämmande av Johan Krogh (C) yrkade bifall till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från stadsutvecklingsutskottet mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen hade beslutet i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 



 
19 (105) 

 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Christina Ståldal (NL) deltog ej i behandlingen av ärenden med anledning av jäv. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande.  
”Nackalistan kan inte delta i förslag till beslut om att bevilja ytterligare budget för 
stadsbyggnadsprojekt Sydöstra Boo med -619 miljoner kronor. Vi har haft en annan 
åsikt vad gäller finansieringen av gatukostnader och vissa allmänna anläggningar 
och omfattningen av exploateringar vilket gör att vi inte kan yrka bifall till detta 
ärendebeslut. Gatukostnadsmodellen är orättvis mot enskilda fastighetsägare som 
varje år redan har betalat kostnader för befintliga vägar. Fastighetsägarna tvingas 
bekosta kommunens planer på att få fler skattebetalare till kommunen och del av 
exploatering av vissa områden. Denna kreativa betalningsmodell har väckt många 
protester i de kommundelar som är drabbade eftersom det i hög grad bidrar till en 
gentrifiering av villaområden och många tvingas flytta av ekonomiska skäl.” 
 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Att få kommunalt VA på plats i de aktuella områdena av Sydöstra Boo har minst sagt varit 
en utdragen process. Vi socialdemokrater har tidigare yrkat på att tidsplanen från 
Länsstyrelsen, där man satt olika tidpunkter med 2024 som gräns, borde följas. Det är 
viktigt för såväl de enskilda hushåll som ska anslutas till systemet, men även på ett större 
plan då anslutning av enskilda avlopp till kommunalt VA är en viktig miljöåtgärd som 
behövs redan nu. 
Det är också av många skäl viktigt att kommunen äger mark och vägar, inte minst för att 
underlätta denna typ av mer omfattande ombyggnadsprocesser. I denna process är det 
också viktigt att tillse att gatukostnadsersättningar hålls nere för att enskilda inte ska 
drabbas. Redan 2012 i “Program för Sydöstra Boo” pekades 2021 ut som ett målår. Det är 
bra att denna process, som för länge sedan borde varit igång, nu äntligen kommer på 
plats.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Ett viktigt ärende att komma till punkt med för miljöns skull, det är stora 
miljöbelastningar på miljön från enskilda avlopp med tveksam reningsgrad. Det är 
dessutom ett ekonomiskt stort beslut både för de enskilda fastighetsägarna och 
skattekollektivet. I den ekonomiska sammanställningen framgår att kostnadskalkylen för 
hela projektet är 1,9 miljarder kronor varav skattekollektivet ska stå för 600 miljoner 
kronor, cirka en tredjedel. Det är en stor subvention som inte förekommer i andra 
exploateringar, tex i exploateringarna i centrala Nacka till följd av tunnelbaneavtalet. Där 
ingår i genomförandebesluten både exploateringsersättning och en ersättning till 
tunnelbaneavtalet. 
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Det har varit ett långt och mångfasetterat ärende med olika perspektiv på vad och hur detta 
ska göras och bekostas, så vi i Vänsterpartiet får vara nöjda med dagens uppdelning av 
kostnader och anta att kommunens tjänstemän har gjort allt för att väga in alla aspekter i 
beslutet. 

Det avgörande viktiga är att miljön i Baggensfjärden förbättras och att det kommer 
kollektivtrafik till område för att möjliggöra för ett mindre bilberoende samhälle.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker det är ett bra grepp med de satsningar som planeras på utemiljön i 
området, där lekparker och parker med olika teman samt upprustning av badplatser och 
bryggor är en del. Vi har tidigare i andra detaljplaner föreslagit differentierade 
gatukostnader och ett annat sätt att räkna fram dessa med större möjlighet att själv påverka 
sin anslutningsavgift, en lösning vi alltjämt förordar och som borde utredas. Vi välkomnar 
också den samordning med bl.a. ett logistikcenter som planeras då miljö- och 
klimatvinsterna är stora med att jobba på detta sätt. Färre transporter är t.ex. något som 
gynnar inte bara närboende utan alla.” 
 
- - - - - 
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§  4  KFKS 2022-01009 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Velamsund 1:302 i Saltsjö-Boo 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 
Velamsund 1:302 till 62 000 kronor per år att gälla från och med den 1 april 2024 
och under kommande 10-årsperiod. 

Kommunstyrelsen beslutar för egen del, under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut 
enligt ovan, följande. 

1. Kommunstyrelsen ger i uppdrag till enhetschef inom fastighetsenheten att för 
kommunens räkning underteckna avtalet om omreglering av tomträttsavgäld för 
fastigheten Velamsund 1:302. 

2. Kommunstyrelsen befullmäktigar trafik- och fastighetsdirektör eller den hen i sitt 
ställe sätter, att föra kommunens talan i domstol i mål om omreglering av den av 
kommunfullmäktige fastställda tomträttsavgälden för fastigheten Velamsund 1:302 i 
det fall någon överenskommelse inte kan träffas. 

Sammanfattning av ärendet 
Fastigheten Velamsund 1:302 med adress Velamsundsvägen 24 i Saltsjö-Boo är, sedan den 
1 april 1994, upplåten med tomträtt för bostadsändamål. Innevarande avgäldsperiod löper 
till och med den 31 mars 2024 vilket innebär att överenskommelse om ny avgäld måste 
träffas senast den 31 mars 2023. Tomträttsavgälden för fastigheten Velamsund 1:302 
föreslås höjas från 28 000 kr per år till 62 000 kr per år under kommande tioårsperiod. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
190 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 6 december 2022 
Bilaga 1 Överenskommelse ändring av avgäld Velamsund 1:302 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
- - - - - 
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§  5 KFKS 2022-00483  

Motion – Krav vid byggnation av vägar 
Motion den 16 maj 2022 av Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med motivering att den metodik som 
används är väl utvecklad för att hantera utbyggnad av allmänna anläggningar.  
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Motionären föreslår att kommunen ska ändra arbetssätt från detaljprecisering och styrning 
till funktionsstyrning vid bygge av vägar samt att på ett tydligt sätt redovisa vad VA-rören 
separat kostar att gräva ner.  
Av utredningen framgår att en styrning utan avsteg från branschregler och standardavtal 
tillsammans med branschöverskridande regleringsformer kopplade till dessa bedöms ge 
kommunen bästa möjliga produkt till lägsta möjliga kostnad. Anläggningsenheten har 
upprättat ett arbetssätt som medför att kommunen tydligare styr vad som ska utföras, hur 
det ska göras samt kan följa upp att entreprenören utför arbetet enligt beskrivning och 
sedan verifiera kostnaden för utfört arbete.  
Mot bakgrund av att det nuvarande arbetssätt som tagits fram av anläggningsenheten har 
uppbyggts för att hantera precis den problematik som motionären belyser i sin motion, är 
den samlade bedömningen att motionens förslag bör avslås, med motivering att den 
metodik som används i Nacka kommun av anläggningsenheten anses vara väl utvecklad för 
att hantera problematiken och att ingen ändring i arbetssätt avseende utbyggnad av 
allmänna anläggningar anses nödvändig. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
195  
Tjänsteskrivelse från anläggningsenheten daterad den 11 november 2022 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Tjänstehandlingen ger en fyllig och bra information till motionen vilket Nackalistan 
uppskattar. Bakgrunden till motionen var de egna utredningar som fastighetsföreningar i 
sydöstra Boo lät göra som fann att byggkostnaderna och standarden på vägbyggena var 
mycket höga och att det inte fanns tillräcklig skillnad mellan VA-kostnader och 
vägexploateringar i övrigt. För en vanlig politiker och icke-professionell kan det vara svårt 
att rätt kunna analysera vad som är vad. Därför kom denna motion till och Nackalistan 
kommer vidare att begrunda tjänstehandlingens förslag till beslut och se hur vi landar men 
väljer i detta skede att yrka bifall till tjänsteskrivelsen.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Svaret på motionen är tydligt med en genomgång över både hur Nacka gör och varför och 
visar också att Nackas rutiner kommit att bli något som andra kommuner sneglar på som 
gott exempel.” 
 
- - - - - 
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§  6 KFKS 2022-00482 

Motion – Klimatsmart upphandling 
Motion den 16 maj 2022 av Christina Ståldahl m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige noterar följande. Kommunen har ett flertal styrdokument som ligger i 
linje med vad som föreslås i motionen. Rivningsavfall sorteras redan i dag i enlighet med 
avfallsförordningen och kommunen ställer krav på att byggentreprenörer ska sortera avfall. 
När det gäller cirkulärt byggande finns det utvecklingspotential i både bygg- och 
fastighetsbranschen och inom kommunen. Nacka kommun arbetar dock med att öka 
användningen av återvunnet material till exempel genom att premiera anbudsgivare i 
upphandlingar som planerar för att minimera klimatpåverkan i det aktuella projektet. Med 
dessa noteringar anses motionen färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
Nackalistan har lämnat in en motion där de för fram att byggande orsakar stora 
koldioxidutsläpp och att det tär på jordens resurser att enbart använda nya råvaror. Om 
kommunen skulle börja ställa krav i upphandlingar på att återvunnet material ska prioriteras 
vid byggnation skulle det, enligt motionärerna, främja klimatomställningen och minska 
användningen av råvaror.  Det skulle också skicka en signal till byggbranschen om att 
snabba på sin klimatomställning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 § 158 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 6 december 2022 
Bilaga 1. Motionen 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) bifall till 
motionens förslag.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från arbetsutskottet mot Mikael Carlssons förslag, och fann 
att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistan och ingav följande.  
”Nackalistan tycker att det är viktigt att det ställs höga miljökrav vid byggnation. Att göra 
det möjligt att återvinna så mycket som möjligt samt att använda återvunnet material i 
nybyggnation skulle enligt oss vara ett steg åt ett mer miljövänligt byggande och. vi tycker 
att kommunen bör vara tydlig och. ställa det som krav.” 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Intentionerna i motionen är bra, men att-satserna är, enligt vårt sätt att se det, lite för 
fyrkantiga. Det är angeläget att mer återvinns, det gäller även byggindustrin. Men hela den 
sammantagna miljöpåverkan behöver räknas ihop för varje tillfälle. Ibland är det inte så 
enkelt som att det återvunna materialet är mer miljövänligt än att göra på annat sätt, till 
exempel nytt material som är bättre för människor och miljö. Däremot instämmer vi i att 
högre miljökrav på de som bygger behöver ställas, både vad gäller material till 
nyproduktion som att ta tillvara det material som går att ta tillvara vid eventuella rivningar.”   
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Motionen tar upp det självklara att vi behöver förstärka vårt klimatarbete på alla sätt. Att 
använda upphandlingsverktyget är snabbt effektivt och fungerar. Det är något som faktiskt 
kommunen kan göra själv. Den egna agensen är värd att ta till vara på, men man nöjer sig 
med att det finns utvecklingspotential och den utvecklas bättre om motionen inte bifalles. 
Det är fegt och ett svek mot kommande generationers att vi inte gör det som står i vår 
makt för att begränsa klimat och miljöskador och slutar med överexploateringen av de 
ändliga naturresurserna.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Svaret på motionen visar på att återvinning redan sker men att återbruk kan utvecklas. Vi 
anser dock att-satsen vara för snävt formulerad och har i vår motion ett bredare anslag 
kring cirkularitet och återbruk. Det sker hela tiden framsteg i arbetet med att ta tillvara 
material med metoder som både är enklare och mindre kostsamma. Dessutom visar studier 
att hus med återbrukat material faktiskt ger även ett ekonomiskt mervärde som unika inslag 
i stadsbilden och hus som är eftertraktansvärda att bo i.” 
- - - - - 
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§  7 KFKS 2022-00546 

Motion – Avskaffa delade turer inom äldreomsorgen  
Motion den 20 juni 2022 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att alla anordnare, privata som kommunala, redan har 
förutsättningar att avskaffa delade turer och införa heltid som norm inom äldreomsorgen. 
Det saknas därför skäl att se över kommunens styrmodell i enlighet med förslagen i 
motionen. Kommunfullmäktige noterar vidare att alla medarbetare inom 
produktionsområdet Välfärd samhällsservice redan erbjuds heltidsarbete och att delade 
turer endast förekommer om medarbetarna så önskar. Med dessa noteringar är motionen 
färdigbehandlad. 

Sammanfattning av ärendet 
I motionen lyfts att regeringen har beslutat om ett riktat statsbidrag för att göra nödvändiga 
kvalitetshöjande insatser inom äldreomsorgen. I Nacka kommun har det beslutats att 
medlen bl.a. ska användas till en bonus till de företag som minskar personalombyte. 
Socialdemokraterna anser att det är ett otillräckligt incitament för kvalitetshöjning och att 
en del av bidraget ska gå till att avskaffa delade turer inom äldreomsorgen. I motionen 
yrkar därför Socialdemokraterna att Nacka kommun avskaffar delade turer och inför heltid 
som norm inom all skattefinansierad äldreomsorg samt att Nacka kommun ser över sin 
styrmodell för att möjliggöra att ställa det kravet även hos privata anordnare. 
 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och äldrenämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Detta samlade ärende bereds av 
kommunstyrelsens arbetsutskott, inför beslut av kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 § 159 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 7 november 2022 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Gunnel Nyman Gräff, (S) yrkade med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Mikael 
Carlsson (NL) bifall till motionen. 
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Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till förslaget från kommunstyrelsens arbetsutskott.   

Beslutsgång 
Ordföranden ställde förslaget från arbetsutskottet mot Gunnel Nyman Gräffs förslag, och 
fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
 
Votering begärdes. 

Ordföranden utsåg arbetsutskottets förslag som huvudförslag och Gunnel Nyman Gräffs 
förslag som motförslag.  

Ordföranden konstaterade därefter att kommunstyrelsens hade godkänt följande 
beslutsgång:   

Arbetsutskottets förslag =JA 

Gunnel Nyman Gräffs förslag=NEJ 

För arbetsutskottets förslag röstade: Johan Krogh (C), Eivor Örenmark (M), Peter 
Zethraeus (M), Cecilia Gardner Larsson (M), Gunilla Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt 
(KD) och Mats Gerdau (M). 

För Gunnel Nyman Gräffs förslag röstade: Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S), Gunnel 
Nyman Gräff (S), Mikael Carlsson (NL) och Tomas Ottosson (V). 

Avstod att rösta: Desha Svenneborg (MP). 

Med 7 JA-röster mot 5 NEJ-röster konstaterade ordföranden slutligen att 
kommunstyrelsen hade beslutat att bifalla arbetsutskottets förslag.  

Reservationer 
Gunnel Nyman Gräff, Henrik Unosson och Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för 
Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Kristdemokraterna vill att anställda inom äldreomsorgen ska ha en god arbetsmiljö och vi 
arbetar aktivt för att skapa förutsättningar för detta. Under den förra mandatperioden 
höjdes anslagen till anordnarna med historisk höga belopp och kommunens första 
prestationsbaserade ersättning infördes för hemtjänsten. Krav ställs självklart även på att 
samtliga anordnare som verkar inom kundvalen (oavsett driftsform) ska följa gällande 
lagstiftning. 
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Vi tror inte att vägen framåt är en förändring av Nackas framgångsrika styrmodell, även om 
den, liksom alla modeller, har brister. En justering i ett led kan ge problem i ett annat och vi 
behöver alltid ha våra kunders bästa i fokus. Idag levererar Nacka kvalitativ äldreomsorg till 
nöjda kunder på ett ekonomiskt hållbart vis, vilket många andra kommuner har stora 
svårigheter att lyckas med. 
 
Tillsammans med samtliga andra anordnare, vill vi idogt arbeta med att öka attraktiviteten 
för yrket. Med tanke på den nationellt rådande akuta kompetensbristen inom vård- och 
omsorg, ligger det i allas intresse att arbeta aktivt med frågan. 
Det handlar om såväl anställningsvillkor som utbildning, och dessa är inte sällan starkt 
korrelerade. Anordnarna vittnar om stora svårigheter att finna personal som uppfyller 
Nackas krav. Att vara en attraktiv arbetsgivare är givetvis en viktig del i den ekvationen. 
Notera att verksamheter i kommunens egen regi erbjuder heltidsarbete. Delade turer 
förekommer bara om medarbetarna så önskar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi delar motionärernas syn att Nacka kommun bör avskaffa delade turer och införa heltid 
som norm inom all skattefinansierad äldreomsorg samt att Nacka kommun ser över sin 
styrmodell för att möjliggöra att ställa det kravet även hos privata anordnare. Att få fler och 
kompetenta medarbetare ute i den skattefinansierade äldreomsorgen är avgörande för 
kvalitén i framtiden och vi tror att detta är ett sätt att öka yrkets attraktivitet.”   
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vänsterpartiet instämmer i Socialdemokraternas uppfattning att det är otillräckligt med att 
ha ett bonussystem för att förmå privata anordnare inom äldreomsorgen att avskaffa delade 
turer. Vi instämmer därför i motionen.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Den största utmaningen inom äldreomsorgen är kompetensbrist och att arbetsgivare har 
svårt att hitta personal. På den utmaningen finns inget enkelt svar eller åtgärd och de som 
främst drabbas är naturligtvis äldre i behov av omsorg. För att minska antalet nya ansikten 
äldre möter under en dag har Nacka tidigare infört en sk kontinuitetsbonus, en lösning 
även Miljöpartiet tidigare varit inne på och välkomnade när den infördes och sedan höjdes. 
I svaret på motionen framgår det att delade turer inte är ett problem i de kommunala 
verksamheterna. Vad som inte framgår är huruvida det är ett problem i de privata då några 
sådana undersökningar för Nacka inte har gjorts. I motionen hänvisas det till en studie från 
2019 där det dock inte framgår om denna gäller Nacka. Det man skulle vilja ha är en 
lägesbild även för privata anordnare innan man kan fundera över möjliga åtgärder.” 
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§  8 KFKS XXXXX 

Statistik över trafikolyckor i Nacka kommun med barn 
inblandade 
Muntlig dragning gällande övrig fråga den 5 december 2022 från Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att notera informationen till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 
Ulrika Haij, biträdande trafik-och fastighetsdirektör håller en muntlig presentation över 
statistik gällande trafikolyckor i Nacka kommun med barn inblandade med anledning av 
den övriga frågan från den 5 december 2022 från Sidney Holm (MP). 

Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tackar för en intressant och bra redovisning som glädjande nog visar att 
antalet olyckor med barn och unga som oskyddade trafikanter minskat. Det är intressant att 
notera att den ökande användningen av elsparkcyklar inte tycks ha påverkat 
olycksstatistiken negativt. Detta var dock inte en komplett bild över samtliga olyckor 
eftersom även personer över 18 år då hade behövt ingå. Miljöpartiet kommer fortsätta 
bevaka frågan så vi får bra lösningar för oskyddade trafikanter, särskilt i centrala Nacka där 
Värmdövägen idag har trafiksäkerhetslösningar med allt annat än oskyddade trafikanter i 
fokus.” 
- - - - - 
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§  9  KFKS 2009-00211 

Tilläggsavtal 3 till avtal om överlåtelse av fastigheten 
Nacka Älta 10:86 
Uppförande av bostäder genom byggemenskap 

Beslut.  
1. Kommunstyrelsen beslutar att ingå föreslaget Tilläggsavtal 3 till avtal om överlåtelse av 
fastighet Nacka Älta 10:86 jämte Tilläggsavtal och Tilläggsavtal 2 till 
fastighetsöverlåtelseavtal med Equator Fastighetsutveckling AB (org.nr. 559055–2674). 
 
2. Kommunstyrelsen beslutar att delegera till enhetschefen för exploateringsenheten i 
Nacka kommun att vid behov träffa överenskommelse om senare eller tidigare tidpunkt för 
tillträde. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunen ingick i februari 2020 avtal om överlåtelse av fastighet Nacka Älta 10:86 med 
Equator Fastighetsutveckling AB. På fastigheten avses uppföras bostäder i form av en 
byggemenskap vars syfte är att de boende får vara med och påverka bostadens utformning 
och pris.  
 
Kommunen och Equator ingick i maj 2021 ett Tilläggsavtal till överlåtelseavtalet. 
Tilläggsavtalet reglerade bland annat en förändring av byggemenskapens ägande och 
framflyttade tidsfrister. Kommunen och Equator har ingått ytterligare ett tilläggsavtal, 
Tilläggsavtal 2. Detta avtal reglerade en förlängning av tillträdespunkten med anledning av 
att bygglovet överklagades. Bygglovet vann laga kraft i februari 2022. 
 
Situationen i omvärlden har lett till fördyrningar hos husleverantören. Equator kan därmed 
inte stå fast vid det avtalade priset till byggemenskapen varvid köparna tillika 
byggemenskapen dragit sig ur affären. Befintligt bygglov kommer sluta gälla om 
byggnadsarbeten inte påbörjats inom 2 år från att beslutet vann laga kraft. En byggstart 
skulle därmed behöva ske senast 22 februari 2024.  
 
Equator har försökt sälja lägenheter, det vill säga knyta nya medlemmar till 
byggemenskapen, men bedömer att det i närtid saknas förutsättningar att sälja alla bostäder 
med aktuellt omvärldsläge. Det innebär att de inte kan påbörja en byggnation innan aktuellt 
bygglov slutar gälla och kommer därför behöva ansöka om bygglov och fastighetsbildning 
på nytt senare. När Equator har erhållit bygglov och fastighetsbildningen är klar kommer 
försäljningen till kommande medlemmar i byggemenskapen påbörjas på nytt innan Equator 
kan tillträda fastigheten och uppföra bostäderna.  
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Ett förslag till Tilläggsavtal 3 har tagits fram enligt vilket tillträdesdagen föreslås skjutas 
fram till den 2 juni 2025. Tilläggsavtal 3 innehåller även en justering av vitesklausulen som 
avser att Equator ska ingå bokningsavtal med nya köpare, finansiering samt 
vidareöverlåtelse, byggnadsskyldighet samt ett tillägg om kommunens rätt att häva avtalet 
om tillträde inte sker enligt överenskommelse.  
 
Kommunens ekonomi påverkas inte av förändringen i föreslaget Tilläggsavtal 3 på annat 
sätt än att erläggande av köpeskillingen sker vid senare tillfälle. Kommunen har inga 
investeringskostnader i projektet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
186 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten daterad den 24 november 2022 
Bilaga 1 Föreslaget Tilläggsavtal 3 till avtal om överlåtelse av fastighet Nacka Älta 10:86 
och tilläggsavtal till fastighetsöverlåtelseavtal  
Bilaga 2   Tilläggsavtal 2 till avtal om överlåtelse av fastighet Nacka Älta 10:86 
Bilaga 3  Tilläggsavtal till avtal om överlåtelse av fastighet Nacka Älta 10:86 
Bilaga 4  Avtal om överlåtelse av fastighet Nacka Älta 10:86 

Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Vi socialdemokrater har varit positiva till detta projekt då vi vill se en mångfald av 
upplåtelseformer i Nacka. Byggemenskap är en upplåtelseform som har varit vanligt 
förekommande i Tyskland men inte så vanligt i Sverige. Under vägens gång har 
förutsättningarna förändrats vad gäller just byggemenskap som upplåtelseform. Både 
ägarlägenheter och bygemenskaper har ju visat sig ha svårt att få adekvat finansiering och 
försäkringar. Nu görs ett tredje tilläggsavtal och vi hoppas fortsatt att projektet faller väl ut 
till slut och kommer att erbjuda inflytande åt de boende.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet arbetar för att göra det enklare att bygga tillsammans och tycker att det här 
projektet är bra. Vi förstår att dagens konjunkturläge påverkar och välkomnar också dagens 
beslut med anledning av detta. Att bygga i byggemenskaper skapar djupare engagemang i 
boendet, ökad social sammanhållning, högre byggkvalitet, större mångfald och även 
arkitektonisk variation av bostäderna. Människor vill kunna bo på olika sätt i olika delar av 
livet, därför är det bra om det också finns flera sätt att välja på. Fler olika bostäder och fler 
olika byggaktörer.” 
 
- - - - - 
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§  10  KFKS 2022-01210 

Upphandling av entreprenaden Sydöstra Boo, 
markförstärkningsentreprenad 
Beslut om att inleda upphandling 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inleda upphandling av Markförstärkningsentreprenad i 
Sydöstra Boo. 

Sammanfattning av ärendet 
Denna upphandling omfattar nödvändiga arbeten i form av förberedandearbeten inför 
utbyggnad av allmänna anläggningar i stadsbyggnadsprojekt Sydöstra Boo 97104289.  
 
Entreprenadformen är en utförandeentreprenad (AB04) och byggnationen planeras att 
påbörjas under våren 2023. Byggtiden förväntas vara cirka nio månader. 
 
Tilldelningsgrunden är bästa förhållandet mellan pris och kvalitet där anbuden utvärderas 
på anbudsgivarnas genomförandebeskrivning som bedöms och kan ge procentuellt avdrag 
på anbudspriset. De anbudsgivare som fått lägst jämförelsetal kan även komma att kallas till 
en anbudsgenomgång. Den anbudsgivare som erhållit lägst jämförelsetal tilldelas kontrakt. 
 
Kontraktstiden avses att löpa mellan 2023-04 – 2024-03. 
Kostnaden för denna entreprenad bedöms till ca 70 000 000 kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
189 
Tjänsteskrivelse från anläggningsenheten och inköpsenheten daterad den 24 november 
2022, reviderad den 19 december 2022 (samt korrigerat diarienummer från KFKS 2022-00521 till 
KFKS 2022-01210) 

Yrkanden 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag till stadsutvecklingsutskottets förslag. 
 
Henrik Unosson (S) yrkade på följande tillägg ”att ärendet kompletteras med ett villkor om 
kollektivavtal eller avtal i nivå med centrala kollektivavtal.” 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade i första hand återremiss med motiveringen ”att komplettera 
upphandlingskriterierna med att utvärderingen av inkomna anbud värderas utifrån att den 
ekologiska hållbarheten och att utsläpp av koldioxid ska beskrivas i 
genomförandebeskrivningen och därmed ingå som ett lika viktigt kriterium som pris och 
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övrig kvalitet.”. I andra hand anslöt sig Tomas Ottosson (V) till Henrik Unossons 
tilläggsyrkande.  

Desha Svenneborg (MP) anslöt sig till Tomas Ottossons yrkande om återremiss.  
 
Johan Krogh (C) och Peter Zethraeus (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut – stadsutvecklingsutskottets 
förslag, återremissyrkande från Tomas Ottosson samt tilläggsyrkandet från Henrik 
Unosson. Ordföranden ställde först förslaget om återremiss mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen avslagit återremissen.  
 
Ordföranden ställde därefter stadsutvecklingsutskottets förslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen bifallit förslaget.  
 
Ordföranden ställde därefter Henrik Unosson tilläggsförslag mot avslag, och fann att 
kommunstyrelsen avslagit förslaget.   
 
Christina Ståldal (NL) deltog inte i behandlingen av ärendet med anledning av jäv. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan har haft en annan åsikt vad gäller finansieringen av gatukostnader och 
vissa allmänna anläggningar och omfattningen av exploateringar. Vi är emot denna 
modell som är baserad på gatukostnadsuttag av enskilda småhusägare. Detta 
ärende gäller nödvändiga förberedandearbeten. Ett annat finansieringsuttag hade 
troligen medfört andra planer och en annan utformning och annan grad av 
exploatering. Gatukostnadsmodellen är orättvis mot enskilda fastighetsägare som varje år 
har betalat kostnader för befintliga vägar. Fastighetsägarna tvingas nu bekosta 
kommunens planer på att få fler skattebetalare till kommunen och exploatering av 
vissa områden. Denna kreativa betalningsmodell har väckt många protester i de 
kommundelar som är drabbade eftersom det i hög grad bidrar till en gentrifiering av 
villaområden där många tvingas flytta av ekonomiska skäl.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är en mycket stor upphandling av entreprenaden för markförstärkning i Sydvästra 
Boo. Kostnaden bedöms till 70 miljoner kronor. Miljökraven är de som miljöenheten 
ställer vid denna typ av upphandlingar, de kommer inte påverka tilldelningsbeslutet annat 
än att kraven är uppfyllda eller inte. Det finns inget incitament att anstränga sig mer för att 
få tilldelningen. Vänsterpartiet yrkar därför på återremiss, för att komplettera 
upphandlingskriterierna med att utvärderingen av inkomna anbud värderas utifrån att den 
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ekologiska hållbarheten och att utsläpp av koldioxid ska beskrivas i 
genomförandebeskrivningen och därmed ingå som ett lika viktigt kriterium som pris och 
övrig kvalitet. Självklart ska det även ingå kollektivavtal eller motsvarande krav som krav på 
leverantören.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar den samordning med bl.a. ett logistikcenter som planeras då miljö- 
och klimatvinsterna är stora med att jobba på detta sätt. Färre transporter är t.ex. något 
som gynnar inte vara närboende utan alla. Vi ser gärna en utvärdering och eventuell 
utveckling av modellen och att erfarenheter delas åt båda håll med Stockholm, som redan 
arbetat på ett liknande sätt i några år.” 
- - - - - 
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§  11 KFKS 2022-00916  

Markavtal för elledningar och tillbehör i kommunal 
mark med Qwello Sverige AB 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar ingå föreslaget markavtal med Qwello Sverige AB, org nr 
559312-0339, enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 17 november 2022. 

Sammanfattning av ärendet 
Under 2021 har Nacka kommun och Qwello ingått ett avtal som reglerar uppförande och 
drift av laddstolpar för laddning av elfordon. Föreslaget markavtal mellan kommunen och 
Qwello Sverige AB kompletterar detta avtal och omfattar upplåtelse av utrymme i 
kommunal mark för anläggande och bibehållande av nya elledningar samt för anläggnings- 
och underhållsarbeten.  
 
Avtalstiden uppgår till 10 år från och med 1 januari 2023 och en årlig ersättning till 
kommunen utgår utifrån ianspråktaget utrymme och är 1,59 kronor per längdmeter. 
Markavtalet innebär inga kostnader för kommunen, men detta kan uppstå om kommunen 
av olika skäl behöver flytta på Qwellos ledningar t.ex. på grund av stadsbyggandet. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
191 
Tjänsteskrivelse från fastighetsenheten daterad den 17 november 2022 
Bilaga 1 Avtal om nyttjande av allmän plats för anläggningar för laddning av elfordo 
Bilaga 2 Förslag markavtal avseende anläggande och bibehållande av elledningar och 
tillbehör 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Det är bra att det nu planeras för fler möjligheter att ladda elfordon i Nacka och att det 
blir laddare som är öppna för alla. Vi vill också att kommunen underättar för etablering av 
bilpooler och ett sådant sätt kan vara att erbjuda laddplatser. 
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Miljöpartiets inriktning generellt är att inte planera in mer förvaring av bilar i vårt 
gemensamma gaturum. Vi förespråkar istället parkeringshus ovan jord som då behovet av 
dem inte finns kan göras om till annat. Vi har alltjämt ett behov av att ställa om och minska 
användningen av bil eftersom vi inte kan ersätta den fossila massbilismen med en grön 
massbilism. I ärendet framgår det inte huruvida det är befintliga parkeringsytor som 
kommer ifråga eller icke ianspråktagen mark i deras anslutning. 

Vi noterar också att avtalet stipulerar en “hyreskostnad” för ytan à 45 kronor och undrar 
över nyttan med att skriva ett sådant avtal vs kostnaden för att ställa ut fakturan.” 
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§  12 KFKS 2022-01173 

Exemplifiering av firmatecknare 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 11 § 
reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen har rätt att 
underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens 
ordförande.  

För kommunstyrelsen kan kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid förfall för 
denne, förste vice ordförande Johan Krogh eller andre vice ordföranden Johanna Kvist, 
underteckna i förening med endera tjänstemannen. 

• Stadsdirektör Victor Kilén 
• Trafik- och fastighetsdirektör Poa Hellqvist 
• Ekonomi- och finansdirektör Jörn Karlsson 
• Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius 
• Etableringsdirektör Anders Börjesson 
• Näringslivsdirektör Mathias Forsberg 
• Personaldirektör Elisabeth Carle 
• Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
• Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 
• Social- och äldredirektör Karin Kollberg 
• Miljö- och bygglovdirektör Charlotte Persson 
• Stadsutvecklingsdirektör Katarina Wåhlin Alm 
• Kanslidirektör och Stadsjurist Maria Rönnberg 
• Utbildnings- och arbetsmarknadsdirektör Veronica Grimheden Myhrström 
• Stöd och servicedirektör Hans-Otto Halvorsen 
• Kommunikationsdirektör Henrik Kelfve 
• Digitaliseringsdirektör Henrik Palmblad-Wennergren 

Sammanfattning av ärendet 
Av reglementet med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen anges att 
ansvarig tjänsteperson har rätt att underteckna handlingar för kommunstyrelsen, i förening 
med kommunstyrelsens ordförande. Externa kontakter, exempelvis bank eller externa 
avtalsparter, efterfrågar ofta beslut om vilka namngivna tjänstepersoner som äger rätt att 
teckna avtalen eller andra åtaganden för kommunens räkning. För att underlätta för externa 
kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal som kommunen ingår, 
föreslår stadsledningskontoret att kommunstyrelsen exemplifierar vilka som kan vara 
firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en exemplifiering. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 § 155 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 13 december 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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§  13 KFKS 2022-00988 

Riktlinjer för medborgarförslag 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar Riktlinjer för medborgarförslag i enlighet med bilaga 1 till 
tjänsteskrivelse daterad den 8 december 2022, inklusive följande ändring från arbetsutskott 
att femte kriteriet lyder: 
” • ska inte avse ett förslag som redan har lagts och beretts i närtid, eller om ett politiskt 
beslut fattats i frågan under de senaste 6 månaderna,” 

Sammanfattning av ärendet 
För att tydliggöra vilka kriterier som ställs på medborgarförslag föreslås att riktlinjer antas. 
Utifrån tydliga kriterier får förslagsställaren vägledning om hur förslag kan lämnas i 
kommunen. När riktlinjer antagits kan information om detta lämnas på kommunens 
hemsida tillsammans med annan relevant information om kontaktvägar såsom exempelvis 
synpunkthantering och felanmälan. 
 
Vid sammanträdet med kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 beslutade 
utskottet att föreslå kommunstyrelsen att antar Riktlinjer för medborgarförslag i enlighet 
med bilaga 1 till tjänsteskrivelse daterad den 8 december 2022 med ändringen att femte 
kriteriet lyder:” • ska inte avse ett förslag som redan har lagts och beretts i närtid, eller om 
ett politiskt beslut fattats i frågan under de senaste 6 månaderna”.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 § 156 
Tjänsteskrivelse från Juridik- och kanslistaben daterad den 8 december 2022 
Bilaga 1. Riktlinjer för medborgarförslag, reviderad den 20 december 2022 i enlighet med föreslagna 
ändringar från kommunstyrelsens arbetsutskott 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Val- och demokratinämnden har enligt sitt utökade uppdrag, att stärka människors 
möjlighet till inflytande, jobbat med frågan om medborgarförslag. Nu har ärendet nått 
kommunstyrelsen för beslut. 
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För Kristdemokraterna är detta en mycket central fråga. Den handlar om grunden för vår 
demokrati, att kunna påverka samhället, även mellan valen. Den möjligheten måste värnas, 
även om det kostar. 
Begreppet ”medborgarförslag” är lagreglerat och får därför inte hanteras hur som helst. Ett 
medborgarförslag ska beredas och utredas enligt lagens krav. En del frågor kan kräva 
många timmars utredning och bli mycket kostsamt för kommunen/skattebetalarna. Det är 
emellertid inget att tveka inför, eftersom det handlar om grundläggande demokratiska 
rättigheter. 
Man kan emellertid fundera på om det är väl använda resurser att lägga skattepengar på att 
utreda en fråga som kan hanteras som ett enkelt tips eller konkret förslag. Den kanske kan 
åtgärdas direkt, utan utredning. Men om ärendet sorteras som medborgarförslag så 
föreskriver lagen en omfattande hantering med åtföljande kostnad. 
Det är därför bra att detta sorteras upp, så att olika ärenden får bästa och effektivaste väg 
genom den kommunala byråkratin. Det är ett uttryck för respekt såväl för de demokratiska 
kraven som kravet på effektivitet.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Medborgarförslag är en viktig del i en demokrati och medborgarnas möjlighet att lämna 
förslag till oss politiker ska uppmuntras och får inte inskränkas. Det är bra att det tas fram 
riktlinjer för medborgarförslag så att det blir tydligt vad som förväntas när förslag skickas in 
samt hur de ska hanteras så att kommunens resurser användas på ett bra sätt. Det ökar 
också transparensen gentemot medborgarna som då tydligare vet vad de kan förvänta sig 
efter att ett förslag lämnats in.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är viktigt att det är enkelt och tydligt hur man ska gå tillväga när man 
lämnar in ett medborgarförslag. Att kunna göra detta är enligt oss en viktig del av 
demokratin och vi tycker att detta förslag ökar tydligheten och att det. Nu liggande 
förslaget på sex månader är en rimlig avvägning.” 
 
 
- - - - - 
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§  14 KFKS 2022-00256 

Sammanträdesdagar 2023 för kommunstyrelsens 
trygghetutskott samt för beredningen för 
beredskapsfrågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar om sammanträdesdagar 2023 för de nyinstiftade organen 
”kommunstyrelsens trygghetsutskott” (KSTU) och ”beredningen för beredskapsfrågor” 
enligt nedan.  
 
KSTU sammanträder onsdagar kl 09.00 följande datum under 2023:  

8 februari 
5 april 
31 maj 
20 september 
8 november 
13 december 

Beredningen för beredskapsfrågor sammanträder onsdagar kl 16.00 följande datum 
under 2023:  

22 februari 
5 april 
31 maj 
13 september 
8 november 
14 december (torsdag) 

Kommunstyrelsen noterar även att planer finns på att revidera sammanträdesdagar för 
miljöutskottet, och att denna fråga avses behandlas vid miljöutskottets eget sammanträde 
den 24 januari 2023.  

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 14 november 2022 i ärendet om mål och budget 2023-
2025 om inrättandet av ett trygghetsutskott under kommunstyrelsen samt tillsättandet en 
beredning för beredskapsfrågor under kommunstyrelsen (§ 289). Kommunfullmäktige 
beslutade då även om en revidering av kommunstyrelsens reglemente (§ 290) där både det 
nya utskottets och den nya beredningens respektive ansvar framgår.  
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I detta ärende presenteras förslag på sammanträdesdagar för 2023 för dessa två nyinstiftade 
instanser. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från juridik-och kanslistaben, daterad den 5 januari 2023 
Bilaga 1 Sammanträdesplan 2023 för KF KS samt kommunstyrelsens utskott, inklusive 
förslag gällande trygghetsutskottet samt kommande förslag gällande miljöutskottet 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från juridik-
och kanslistaben – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 
- - - - - 
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§  15 KFKS 2022-01073  

Lägesrapport – Turbundna resor och skolskjuts 
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i tjänsteskrivelsen daterad den 12 december 2022 
till protokollet. 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har ett avtal med Sirius Omsorg AB gällande turbundna resor för barn och 
vuxna samt skolskjuts för barn och elever i behov av särskilt stöd. Sirius Omsorg AB bytte 
den 3 oktober till ett nytt schemaläggnings- och trafikledningssystem för turbundna resor 
och skolskjuts. Införandet har dock medfört stora brister i leveransen av resor, med långa 
väntetider, dåligt planerade slingor eller att taxibilar helt har uteblivit med mera. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 20 december 2022 § 157 
Tjänsteskrivelse från utbildningsenheten och inköpsenheten daterad den 12 december 2022 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – arbetsutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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§  16 KFKS 2022-01027 

Uppföljning och analys av kommunanställdas resor  
Informationsärende 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen. 
 

Sammanfattning av ärendet 
Nacka kommun har som ambition att bli en föregångare i arbetet med klimatomställningen. 
För att tydliggöra de utmaningar vi står inför och för att mäta hur långt vi har kommit på 
vägen lanserade Nacka en koldioxidbudget januari 2022. Från kategorin Inrikes transporter 
genereras 41% av koldioxidutsläppen. Av dessa 41% står personbilstrafiken för drygt 70%.  
 
Genom att genomföra en resvaneundersökning för den egna kommunorganisationen får vi 
kännedom och fördjupad insikt om resandesituationen, medarbetarnas preferenser kring 
resor och flexibla arbetsvanor, total klimatpåverkan av resor, samt förslag på åtgärder för 
att nå ställda klimatmål i enlighet med kommunens miljöprogram. Att förbättra villkoren 
och effektiviteten för personalens pendlings- och tjänsteresor kan dessutom vara ett sätt att 
förbättra hälsa och arbetsmiljö.  
 
Målet med undersökningen är att klargöra vilken klimatpåverkan de kommunanställdas 
resor genererar. Det finns även flera andra positiva följdeffekter med att arbeta med 
resvanor, till exempel stärkt arbetsgivarvarumärke, ökat välmående, ökad kunskap inom 
hållbarhet, stöd för beteendeförändringar mot en hållbar livsstil, både internt och externt. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 13 december 2022 § 28 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 1 december 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – miljöutskottets förslag 
– och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att det genomförs en resvaneundersökning för den egna 
kommunorganisationen och ser fram emot resultatet. Vi tycker att det är viktigt att 
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undersökningen också ser på hur många som använder elbil, detta för att det kan vara 
viktig information inför en utbyggnad av laddinfrastrukturen i Nacka.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Att koldioxidbudgeten nu aktivt används för att följa upp hur Nackas utsläpp ser ut och 
används för att motivera till nya beslut är mycket bra. Sent i klimatkrisen men bättre än 
motsatsen. Vänsterpartiet ser också fram emot resultatet av resvaneundersökningen och 
kommer följa upp vilka resurser som sätts in för att påverka utsläppen framåt med 
anledning av resor kopplade till arbete i Nacka kommun.” 
 
- - - - - 
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§  17 KFKS 2022-00943 

Revisionsskrivelse och revisionsrapport 8/2022 – 
Granskning av intern kontroll ÄTA och 
omfattningsförändringar i investeringsprojekt 
Yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 

Beslut 
Kommunstyrelsen antar föreslaget svar över revisionsskrivelse avseende granskning av 
intern kontroll ÄTA och omfattningsförändringar i investeringsprojekt enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Sammanfattning av ärendet 
EY har på uppdrag av den kommunala revisionen genomfört en granskning av ÄTA 
(ändringar, tillägg och avgående arbeten) och omfattningsförändringar i investeringsprojekt 
med syftet att bedöma om det finns en ändamålsenlig kontroll av ÄTA och 
omfattningsbeskrivningar ur ett kommunövergripande perspektiv.  

I revisionsskrivelsen föreslås tre punkter: 

• Säkerställ att tillräckliga förstudier med riskanalys genomförs i investeringsprojekt 
för att undvika oförutsedda kostnader. 

• Upprätta enhetlig rutin för projektavslut där väsentliga ÄTA-poster specificeras och 
kommenteras, om de inte ryms inom befintlig budget. 

• Säkerställ att KS och KF får regelbunden rapportering av investeringsprojekten. 
 
I föreslaget yttrande anges att kommunstyrelsen ser positivt på att det noterats det 
förbättringsarbete som genomförts avseende kontroll av ÄTA och 
omfattningsförändringar. Vidare noteras att det idag finns processer och rutiner för 
förstudier och riskanalyser i investeringsprojekten och att det läggs stor vikt vid dessa 
moment inför budgetbegäran. Det konstateras att det finns rutiner för projektavslut men 
att det går att komplettera nuvarande rutiner avseende specifik redovisning av ÄTA-
kostnader. Kommunstyrelsen tydliggör också att det idag sker en rapportering av 
investeringsprojekten i tertialrapporterna från fastighetsenheten respektive 
stadsutvecklingsprocessen, där anläggningsprojekten ingår. Rapporteringen till 
kommunstyrelsen behöver dock vidareutvecklas till att beskriva helheten av projekt 
avseende tid, kostnad och produkt för att kommunstyrelsen ska få en bra helhetsbild av 
projekten.   
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
184 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 22 november 2022 
Bilaga 1 Förslag till yttrande till kommunfullmäktiges revisorer 
Bilaga 2 Revisionsskrivelse – Granskning av intern kontroll av ÄTA och 

omfattningsförändringar i investeringsprojekt (daterad 12 oktober 2022) 
Bilaga 3 Revisionsrapport– Granskning av intern kontroll ÄTA och 

omfattningsförändringar i investeringsprojekt, Nacka kommun (2022:8) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 
 
Kommunstyrelsen förklarade även paragrafen omedelbart justerad. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är en välkommen revisionsrapport som presenteras med viktiga inslag. Det är 
frustrerande att få kostnadsprognoser till investeringsprojekt som grovt understiger en 
kommande faktisk kostnad, såsom har hänt i många projekt. Revisionen lyfter fram att 
tillräckliga förstudier behöver göras med riskanalyser för undvikande av oförutsedda 
kostnader och att specificera ÄTA-poster som inte ryms inom befintlig budget. Nackalistan 
bifaller yttrandet och ser med oro på den kommande och ganska ospecificerade kostnaden 
för upphöjningen av t ex Saltsjöbanan och vad totalsumman beräknas bli. Ett annat 
exempel är Näckenbadet där kostnaden eskalerar.” 
 

 

- - - - - 
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§  18 KFKS 2022-01143 

Remiss – Alternativ avgiftsmodell för medlemmar i 
Storsthlm  
Yttrande till Storsthlm 

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar följande.  
 
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande i enlighet med bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
daterad den 4 januari 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
I samband med föregående Storsthlms förbundsmöte 2019 väcktes frågan om en alternativ 
avgiftsmodell baserad direkt på befolkningsstorlek. Storsthlms kansli har därför tagit fram 
underlag som belyser dagens modell, baserad på skatteintäkter och statsbidrag, och en 
modell kopplad till invånarantal.  
 
Den nuvarande förbundsavgiften erläggs i förhållande till medlemmens avgiftsunderlag, 
vilket är summan av föregående års skatteintäkter och generella statsbidrag med 
förekommande tillägg eller avdrag. Avgiftens storlek bestäms sedan årligen av styrelsen 
inom den av förbundsmötet fastställda ramen. För närvarande är förbundsavgiften 0,39 
promille av avgiftsunderlaget. 
 
Om avgift i stället skulle tas ut kopplat direkt till befolkningsstorlek motsvarar 2022 års 
beslutade förbundsavgift 20,55 kr per invånare. För Nacka kommun skulle en 
avgiftsmodell byggd på antalet invånare blir 2 188 678 kronor för år 2022, dvs en något 
lägre avgift med 48 277 kronor jämfört med dagens modell. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 4 januari 2023 
Bilaga 1. Förslag till yttrande, Stadsledningskontoret 2023-01-04 
Bilaga 2. Remissmissiv, Storsthlm 
Bilagav3. Alternativ avgiftsmodell för Storsthlm inkl bilagorna: Förbundsavgifter hos 
andra relevanta organisationer och Jämförelse medlemsavgift till Storsthlm per kommun 

Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till förslaget från stadsledningskontoret. 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – förslaget från 
stadsledningskontoret – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta 
förslag. 
 
 
- - - - - 
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§  19 KFKS 2022-00769 

Politikerinitiativ – Sjörening, Höjd ambitionsnivå för 
renare sjöar och vattenförekomster i Nacka 
Inkom den 5 september 2022 från Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Kommunstyrelsen ger i uppdrag åt enhetschef för enheten offentlig utemiljö att initiera 
utredning av åtgärder i Ältasjön och utifrån provsvar från Myrsjön, Bagarsjön och 
Baggensfjärden analysera och genomföra eventuella åtgärder. 

Sammanfattning av ärendet 
Moderaterna har lämnat in ett förslag på satsning på sjöarnas status och har särskilt pekat 
ut vattenförekomsterna Ältasjön och Baggensfjärden samt sjöarna Myrsjön och Bagarsjön 
som prioriterade. De vill även att 500 000 kr från Nackas framtidsfond avsätts för detta. 
 
Provtagningen av sedimenten för Bagarsjön och Myrsjön under 2022 är redan planerade 
och sker inom befintlig budget för vattenvård. För framtagande av utredning Ältasjön samt 
den utökade provtagning som kan behövas kommer enheten söka medel för i 
framtidsfonden ”Miljö- och klimatfonden”.  
 
Om proverna och utredningen visar att fällning är en lämplig åtgärd för en eller flera av 
sjöarna eller vattenförekomsten kommer enheten offentlig utemiljö även att ansöka om 
medel ur framtidsfonden samt Lona eller Lovabidrag för det. Det gäller också för andra 
åtgärder som kan höja statusen i sjöarna och vattenförekomsten. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
196 
Tjänsteskrivelse från enheten offentlig utemiljö daterad den 2 december 2022 
Bilaga 1  Politikerinitiativet 

Yrkanden 
Peter Zethraeus (M), Johan Krogh (C), Desha Svenneborg (MP), Mikael Carlsson (NL), 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Gunnel Nyman Gräff (S) och Karin Teljstedt (KD) yrkade 
bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag.  
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – 
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan är positiv till detta politikerinitiativ och reningen av sjöarna. Det är viktigt att 
noga följa sjöarnas utveckling i Nacka och generellt förbättra vattenkvalitén i dem. Vi 
tycker att det är viktigt att noga studera hur Bagarsjön kan påverkas av en utbyggnad av 
Orminge trafikplats då dagvatten därifrån riskerar att innebära en ökad påverkan av 
Bagarsjön.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet välkomnar satsningen på att rena sjöar, något vi själva i vår egen budget satsat 
på under många år och som också var en fråga som är del av vårt samverkansavtal med M, 
C, L och KD. Det är bra att Nacka satsar och det är inte utan oro vi ser på en möjlig 
nedskärning av de statliga bidrag som idag finns för ändamålet, varför en Nacka-satsning 
blir än mer viktig!” 
 
- - - - - 
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§  20  KFKS 2022-00937 

Medborgarförslag om byggandet i Nacka 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att genomförande pågår av ett stort antal projekt i olika delar av 
kommunen som ska bidra till att Nacka ska vara en attraktiv, växande och långsiktigt 
hållbar kommun. En utbyggnadstakt i linje med förslaget skulle generellt medföra att 
utbyggnadstiden förlängs och medför störningar under längre tid. Det är viktigt att 
kommunen fortsätter att arbeta för att säkra ett effektivt genomförande samt att minimera 
de störningar som utbyggnaden leder till för Nackaborna. Med denna notering är 
medborgarförslaget färdigbehandlat 

Sammanfattning av ärendet 
Ett medborgarförslag har lämnats om byggandet i Nacka. Förslagsställaren föreslår bland 
annat att färdigställande av påbörjade projekt bör ske snabbare samt att ett projekt bör 
avslutas innan ett nytt påbörjas. Förslagsställaren anser att detta skulle bidra till att göra det 
mindre rörigt. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling har på en övergripande nivå utrett och bedömt de  
utmaningar som förslaget skulle innebära. I nuläget pågår genomförandet av ett stort antal 
projekt som ska bidra till att Nacka ska vara en attraktiv, växande och långsiktigt hållbar 
kommun. Att låta ett färre antal projekt pågå samtidigt skulle generellt medföra att 
utbyggnadstiden förlängs och medför störningar under längre tid för Nackaborna än 
dagens byggtakt. Samordning av projekt sker där så är möjligt med målsättningen att säkra 
ett effektivt genomförande och minska störningar. Sammanfattningsvis är bedömningen att 
förslaget inte föranleder någon åtgärd men att det är viktigt att kommunen fortsätter att 
arbeta för att minimera störningar under utbyggnad av olika projekt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
197 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 6 december 2022 
Bilaga 1  Medborgarförslaget 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Henrik Unosson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha en dialog med medborgarna om hur de vill 
ha det i kommunen. Det är glädjande att alla oavsett ålder kan vara med och påverka sin 
vardag genom att lämna förslag och synpunkter till kommunen genom medborgarförslag. 
Detta är en viktig del i demokratin och en möjlighet att öka medborgarnas politiska 
deltagande. 
Alla som bor i Nacka påverkas av de pågående byggprojekten och byggtakten är hög. Att 
bara bygga på en plats i taget är inte alltid rätt sätt. Flera olika företag har fått uppdrag att 
samtidigt bygga nytt, ibland på samma plats eller på annan plats i kommunen. En 
samordning är inte alltid möjlig mellan dessa olika byggarbetsplatser. Tiden som byggandet 
pågår skulle också kunna bli väldigt utdragen om det bara skulle byggas på en plats i taget. 
För oss Socialdemokrater är det viktigt att man säkrar upp infrastrukturen när det byggs 
och att det fortsatt finns bland annat säkra skolvägar och att det på ett säkert sätt går att ta 
sig mellan olika platser och aktiviteter trots olika byggen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Även barn påverkas i sitt dagliga liv hur de upplever Nackas stora byggexploateringar. Det 
är jättebra att barnen skickar in förslag på detta sätt och därmed säger en del om de 
påfrestningar som de känner. I svaret så kan man läsa att det är av olika skäl svårt att göra 
som den som skrev förslaget föreslår. I det instämmer Nackalistan. En anledning är att hela 
byggandet inte är planerat på så sätt att man t ex tar ett hus eller kvarter i taget utan mer 
kör mycket tillsammans så fort som möjligt. Det kommer många invånare i Nacka att tycka 
är jobbigt. Nackalistan hade tidigare förslag på att man dels inte skulle bygga så mycket som 
det nu planeras för, dels att det heller inte skulle ske så fort men så blev det ändå inte.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Vi i Vänsterpartiet delar medborgarförslagsställarens bekymring över problem med alla 
nybyggen i Nacka. Det är och kommer vara stora trafikproblem nu och framåt. Planeringen 
av framkomligheten görs löpande och kan säkert göras bättre ibland. Vänsterpartiets 
främsta prioritet är att säkerställa gång och cykelbanors funktionalitet i en kaotisk 
trafiksituation. Alltför ofta blir biltrafiken prioriterad framför gång och cykeltrafik. Det ofta 
man ser avstängda gång och cykelbanor vid byggen. Säkra skolvägar är viktigt och att det 
fungerar ur barnens perspektiv. Ibland kan trafikplaneringens vuxenperspektiv behöva 
justeras efter barnens behov av fungerande skolvägar.” 
 
- - - - - 
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§  21  KFKS 2022-00889 

Medborgarförslag om smuts i Nacka Forum 
Inkom den 7 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen avvisar medborgarförslaget eftersom det är en extern fastighetsägare 
som ansvarar för skötsel och drift av Nacka forum. Medborgarförslaget är därmed 
färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Medborgaren anser att det är smutsigt i Nacka forum och föreslår därför att det anställs fler 
städare samt att det sätts ut fler soptunnor där. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 13 december 2022 § 
198 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben daterad den 24 november 2022 
Bilaga 1  Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –
stadsutvecklingsutskottets förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet 
med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Kommunens renhållning är en viktig fråga som berör. Det är tydligt att det funnits brister 
i den, inte minst vad gäller toaletterna på våra skolor och idrottsanläggningar. 
Medborgarförslaget är inte genomförbart eftersom städningen i Nacka Forum inte är 
kommunens ansvar, men förslagen borde kunna tas med och tas till vara på i andra 
sammanhang, för att våra offentliga utrymmen ska anses trivsamma.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Det är en viktig sak som den som har skrivit förslaget lyfter fram. Med en miljö eller ett 
centrum som upplevs som smutsig, kanske skräpig kan också många andra dåliga saker 
följa. Det kan vara klotter eller till och med kriminalitet. Det ser sunkigt ut och som om 
man inte bryr sig. Därför är det viktigt att allmänna platser och en privat 
centrumanläggning som i Forum håller kvaliteten hög vad gäller att det är rent, fräscht och 
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inbjudande. Nackalistan förutsätter att den marknadsföringsgrupp som finns i kommunen 
tar upp detta som en fråga och ser om det går att förbättra.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tackar för medborgarförslaget som nu utretts av kommunen. Nacka forum 
ägs inte av kommunen så därför kan kommunen inte städa där. Men samma förslag kan 
skickas till ägarna av Nacka forum - lycka till!” 
 
- - - - - 
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§  22  KFKS 2022-00897 

Medborgarförslag om mer barnvänlig skolmat på 
Myrsjöskolan 
Inkom den 7 oktober 2022  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer barnvänlig mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om det ska serveras mer barnvänlig mat på 
Myrsjöskolan. 
 
Välfärd skola lägger stor vikt vid att elever äter skolmaten så att de får energi till att orka 
med lektionerna. 
 
Nacka kommuns styrmodell innebär att varje skola har stor frihet att själv besluta hur 
verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att politiker 
inte fattar detaljerade beslut om måltiderna utan det får varje skola själv besluta.  
 
På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt 
matråd på skolan. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete som pågår kring måltiderna på Myrsjöskolan och 
med hänvisning till Nacka kommuns styrmodell föreslås att Kommunstyrelsen beslutar att 
förslaget i medborgarförslaget är färdigbehandlat. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 53 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 28 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget (nr 1) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag.  
 
Tyvärr är det inte rimligt att kommunpolitiken går in och detaljreglerar vilken mat som 
serveras på skolorna. Hade så varit fallet hade exempelvis inte de matråd som finns ute på 
skolorna haft möjlighet att påverka maten i den riktning som barnen på skolan vill. Det är 
däremot viktigt att de uppsatta riktlinjerna gällande näringsrik och aptitlig mat följs, så att 
alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Just detta kring skolmaten är inget som vi från politiken direkt 
beslutar, däremot så ville vi i Nackalistan i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att 
kunna satsa på bland annat skolmat. Tack för ett bra medborgarförslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
 Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
   
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
 
- - - - - 
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§  23  KFKS 2022-00924 

Medborgarförslag om skolmaten på Myrsjöskolan 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer barnvänlig mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 
 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Myrsjöskolan ska ändra skolmaten 
och servera mer kött, kyckling och pasta.  
 
Välfärd skola lägger stor vikt vid att elever äter skolmaten så att de får energi till att orka 
med lektionerna. 
 
Nacka kommuns styrmodell innebär att varje skola har stor frihet att själv besluta hur 
verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att politiker 
inte fattar detaljerade beslut om måltiderna utan det får varje skola själv besluta.  
 
På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt 
matråd på skolan. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete som pågår kring måltiderna på Myrsjöskolan och 
med hänvisning till Nacka kommuns styrmodell föreslås att Kommunstyrelsen beslutar att 
förslaget i medborgarförslaget är färdigbehandlat. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 54 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 29 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget (nr 2) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Tyvärr är det inte rimligt att kommunpolitiken går in och detaljreglerar vilken mat som 
serveras på skolorna. Hade så varit fallet hade exempelvis inte de matråd som finns ute på 
skolorna haft möjlighet att påverka maten i den riktning som barnen på skolan vill. Det är 
däremot viktigt att de uppsatta riktlinjerna gällande näringsrik och aptitlig mat följs, så att 
alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Just detta kring skolmaten är inget som vi från politiken direkt 
beslutar, däremot så ville vi i Nackalistan i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att 
kunna satsa på bland annat skolmat. Tack för ett bra medborgarförslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
 
- - - - - 
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§  24 KFKS 2022-00927 

Medborgarförslag om mer barnvänlig skolmat på 
Myrsjöskolan 
Inkom den 12 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer barnvänlig mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att ändra skolmaten på Myrsjöskolan och 
oftare erbjuda mat som barnen gillar. 
 
Nacka kommuns styrmodell innebär att varje skola har stor frihet att själv besluta hur 
verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att politiker 
inte fattar detaljerade beslut om måltiderna utan det får varje skola själv besluta.  
 
På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt 
matråd på skolan. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete som pågår kring måltiderna på Myrsjöskolan 
beslutar Kommunstyrelsen att förslaget i medborgarförslaget att servera mer barnvänlig 
mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 55 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 29 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget (nr 3)  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut –verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
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”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 

Tyvärr är det inte rimligt att kommunpolitiken går in och detaljreglerar vilken mat som 
serveras på skolorna. Hade så varit fallet hade exempelvis inte de matråd som finns ute på 
skolorna haft möjlighet att påverka maten i den riktning som barnen på skolan vill. Det är 
däremot viktigt att de uppsatta riktlinjerna gällande näringsrik och aptitlig mat följs, så att 
alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Just detta kring skolmaten är inget som vi från politiken direkt 
beslutar, däremot så ville vi i Nackalistan i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att 
kunna satsa på bland annat skolmat. Tack för ett bra medborgarförslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
- - - - - 
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§  25  KFKS 2022-00928 

Medborgarförslag om mer barnvänlig skolmat på 
Myrsjöskolan 
Inkom den 12 oktober 2022  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer kött, kyckling och pasta på Myrsjöskolan är 
färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Myrsjöskolan ska ändra skolmaten 
och servera mer kött, kyckling och pasta.  
 
Välfärd skola lägger stor vikt vid att elever äter skolmaten så att de får energi till att orka 
med lektionerna. 
 
Nacka kommuns styrmodell innebär att varje skola har stor frihet att själv besluta hur 
verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att politiker 
inte fattar detaljerade beslut om måltiderna utan det får varje skola själv besluta.  
 
På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt 
matråd på skolan. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete som pågår kring måltiderna på Myrsjöskolan 
beslutar Kommunstyrelsen att förslaget i medborgarförslaget att servera mer barnvänlig 
mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 
 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer kött, kyckling och pasta på Myrsjöskolan är 
färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 56 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 28 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget (nr 4) 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Tyvärr är det inte rimligt att kommunpolitiken går in och detaljreglerar vilken mat som 
serveras på skolorna. Hade så varit fallet hade exempelvis inte de matråd som finns ute på 
skolorna haft möjlighet att påverka maten i den riktning som barnen på skolan vill. Det är 
däremot viktigt att de uppsatta riktlinjerna gällande näringsrik och aptitlig mat följs, så att 
alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Just detta kring skolmaten är inget som vi från politiken direkt 
beslutar, däremot så ville vi i Nackalistan i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att 
kunna satsa på bland annat skolmat. Tack för ett bra medborgarförslag.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
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maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
- - - - - 
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§  26 KFKS 2022-00929 

Medborgarförslag om mer barnvänlig skolmat på 
Myrsjöskolan 
Inkom den 12 oktober 2022  

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att Myrsjöskolan arbetar för att utveckla måltiderna tillsammans 
med elever som är delaktiga via matrådet. Kommunstyrelsen beslutar därmed att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer barnvänlig mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om laga mer barnvänlig mat på 
Myrsjöskolan, till exempel köttbullar, makaroner och köpt ketchup. 
 
Välfärd skola lägger stor vikt vid att elever äter skolmaten så att de får energi till att orka 
med lektionerna. 
 
Nacka kommuns styrmodell innebär att varje skola har stor frihet att själv besluta hur 
verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att politiker 
inte fattar detaljerade beslut om måltiderna utan det får varje skola själv besluta. 
  
På Myrsjöskolan pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt 
matråd på skolan. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete som pågår kring måltiderna på Myrsjöskolan och 
med hänvisning till Nacka kommuns styrmodell beslutar Kommunstyrelsen att förslaget i 
medborgarförslaget att servera mer barnvänlig mat på Myrsjöskolan är färdigbehandlat. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 57 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 28 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget (nr 5) 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Tyvärr är det inte rimligt att kommunpolitiken går in och detaljreglerar vilken mat som 
serveras på skolorna. Hade så varit fallet hade exempelvis inte de matråd som finns ute på 
skolorna haft möjlighet att påverka maten i den riktning som barnen på skolan vill. Det är 
däremot viktigt att de uppsatta riktlinjerna gällande näringsrik och aptitlig mat följs, så att 
alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och utvecklas.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Just detta kring skolmaten är inget som vi från politiken direkt 
beslutar, däremot så ville vi i Nackalistan i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att 
kunna satsa på bland annat skolmat. Tack för ett bra medborgarförslag” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
- - - - - 
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§  27 KFKS 2022-00887 

Medborgarförslag om app för att välja maträtter i skolan 
Inkom den 7 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar att det redan idag erbjuds minst två rätter samt salladsbuffé varje 
dag inom Välfärd skolas skolor men avslår förslaget i medborgarförslaget att börja med en 
app där elever kan välja mellan 15 olika maträtter varje vecka. 

Sammanfattning av ärendet 
En medborgare har inkommit med ett förslag om att Nacka kommun ska införa en app där 
elever på söndagen kan välja mellan 15 maträtter att äta till lunch under kommande vecka. 
 
Det pågår redan arbete i linje med medborgarförslaget att främja valmöjligheter vid 
skolmåltiden genom att erbjuda minst två rätter varje dag och en salladsbuffé. 
Valmöjligheterna ökar chansen att varje elev hittar något de tycker om och kan äta sig 
mätta.  
 
Valmöjlighet vid måltider är positivt men ett system där eleverna får välja mellan 15 olika 
rätter nära inpå serveringsdag medför en risk att mängden matsvinn ökar då det blir svårare 
för kockarna att förutse vilken mat som behöver köpas in. 
 
Med notering av det utvecklingsarbete kring måltiderna som pågår på Myrsjöskolan samt 
med hänsyn till att förslaget medför en risk för ökat matsvinn i skolorna föreslås att 
Kommunstyrelsen avslår förslaget att börja med en app i de kommunala skolorna där 
elever kan välja mellan 15 olika maträtter varje vecka. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 58 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 28 november 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Detta medborgarförslag är kreativt, men tyvärr svårt att genomföra i praktiken. Att öka 
utbudet så att fler barn får möjlighet att hitta en maträtt de tycker om vore självklart något 
bra, det skulle öka möjligheterna till att alla barn får den energi de behöver för att klara 
dagen, lära sig och utvecklas. Tyvärr skulle det vara dyrt både att utveckla appen samt att 
köpa in olika typer av mat för en hel vecka, eventuellt från olika leverantörer, att kvalitén på 
maten som serveras skulle sjunka. Detta skulle gå emot intentionerna i förslaget och riskera 
leda till att allt färre äter skolmaten.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi tycker att det är väldigt bra att elever på det här sättet försöker påverka sin skolmiljö 
och vi förstår hur viktig skolmaten är för att eleverna ska må bra och för att man ska kunna 
lära sig på bästa sätt. Vi i Nackalistan ville i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna 
att kunna satsa på bland annat skolmat. Att som i detta förslag kunna ge eleverna större 
möjligheter att välja vilken mat som man ska få tycker vi är bra men är inget som vi från 
politiken direkt beslutar.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
 
Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
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§  28 KFKS 2022-00895 

Medborgarförslag om mer pengar till skolmaten 
Inkom den 7 oktober 2022 

Beslut 
Kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
Med hänsyn till att det är upp till rektorn på varje skola att besluta hur grundbeloppet 
fördelas i skolverksamheten avstår kommunstyrelsen förslaget att Nacka kommun ska ge 
mer pengar till skolmaten.  
 
Kommunstyrelsen noterar att det redan idag pågår ett utvecklingsarbete av måltiderna på 
Myrsjöskolan och beslutar därmed att förslaget om att Myrsjöskolan ska förbättra de 
vegetariska rätter som serveras är färdigbehandlat. 

Sammanfattning av ärendet 
Fyra medborgare har inkommit med ett förslag om att kommunen ska lägga mer pengar på 
skolmaten med motivet att få fler barn att äta maten så att de får energi till att orka med 
lektionerna. Medborgarna föreslår även att skolan ska förbättra de vegetariska alternativen 
som serveras.  
 
Medborgarna får medhåll i att det är viktigt att barn äter och får energi till att orka med 
lektionerna under dagen. Därför måste skolmåltiden vara god och trivsam. Maten behöver 
också innehålla de näringsämnen som eleven behöver för att orka med skoldagen. För 
framtiden är det viktigt att maten i skolan kan bidra till hälsosamma och miljövänliga 
matvanor.  
 
Nacka kommun styrs på ett sätt som innebär att varje skola har stor frihet att själva besluta 
hur verksamheten ska drivas. Det gäller även skolmaten. I praktiken betyder det att 
politiker inte fattar beslut om vilken mat som ska serveras i skolorna eller hur måltidsmiljön 
ska utformas utan det får varje skola själv besluta. På Myrsjöskolan pågår ett 
utvecklingsarbete av måltiderna, bland annat genom ett aktivt matråd på skolan. 
 
Även när det gäller ekonomin är det rektor på varje skola som beslutar om hur pengarna 
ska fördelas i skolan, alltså hur stor del som ska läggas på maten, lärares löner, läroböcker 
och så vidare. 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Med hänvisning till att det är rektor på varje skola som beslutar hur pengarna fördelas samt 
att beslut om måltiderna fattas på varje skola, föreslås att förslagen i medborgarförslaget 
avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 20 december 2022 § 59 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola daterad den 1 december 2022 
Bilaga 1. Medborgarförslaget 
 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – verksamhetsutskottets 
förslag – och fann att kommunstyrelsen hade beslutat i enlighet med detta förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Andreas Andersson lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna: 
”För oss Socialdemokrater är det viktigt att ha aktiv dialog med medborgarna. Därför är 
det glädjande när medborgare genom exempelvis medborgarförslag vill vara med och 
påverka sin vardag. 
 
Detta medborgarförslag är i grunden positivt. Skolmat av god kvalité kostar pengar, men 
har samtidigt stor nytta. Att fler barn äter skolmaten är något som hela tiden bör 
eftersträvas, så att alla barn får den energi de behöver för att klara dagen, lära sig och 
utvecklas. Exakt hur budgeten inom en skola ska fördelas är upp till respektive skola. Detta 
är en rimlig ordning då det innebär att det kan anpassas efter vad som passar barnen på den 
skolan bäst, bland annat genom påverkan i ett matråd. I Socialdemokraternas budgetförslag 
för Nacka kommun föreslog vi däremot en högre ökning av skolpengen, så att skolorna 
hade fått mer pengar som bland annat hade kunnat läggas på skolmaten. Tyvärr gick inte 
detta förslag igenom, men vi hoppas kunna genomföra detta i framtiden.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Vi i Nackalistan ville i vårt budgetförslag ge mer pengar till skolorna att kunna satsa på 
bland annat skolmat. Att få bra mat är viktigt för att kunna göra bra ifrån sig i skolan. Vi 
tycker medborgarinitiativet är bra men inget som vi politiker direkt beslutar om.” 
 
Tomas Ottosson lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 
”Det är spännande att så många elever tar initiativ till förbättringar av sin skolmat. Vi borde 
föreslå skolledningen på Myrsjöskolan att utveckla matråden ännu mer så att det breda 
engagemanget kan fångas upp. Här finns många olika inriktningar som det skulle kunna ta, 
t.ex. att fördjupa sig i vad som är bra mathållning ur ett klimatperspektiv, hur ekonomin 
kring skolmaten fungerar, hur ett kök som ska servera mat för olika behov fungerar.  
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vänsterpartiet tycker också att det är viktigt att resurser finns för att anpassa och förbättra 
skolmaten till barn och ungas önskemål i den mån det är möjligt. Det är varje skola som får 
bestämma hur pengarna används. I vår budget har vi avsatt 56 miljoner mer pengar till 
skolorna än nuvarande budget och en del av denna skolbudget skulle kunna användas till 
att utveckla skolmaten tillsammans med elever.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att skolmaten är viktig av flera anledningar och har i vår budget för 
kommunen satsat mer pengar på den. Vi satsar också på pedagogiska måltider, så att lärare 
och pedagoger i förskolan kan äta med barnen som en del av sin arbetstid. 
Matråd är generellt superbra för att få till samtal om mat på skolorna och kan ge eleverna 
möjlighet att påverka maten. Sedan är det upp till oss politiker att lägga mer pengar på 
maten och ge en inriktning. Det gör Miljöpartiet samtidigt som vi vill se mer klimatsmart 
mat där maten på skolans bord har mindre påverkan på vår jord!” 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  29 KFKS 2022-00729 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till  
kommunstyrelsens arbetsutskott för perioden 2023-
2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice  
ordförande för samma period  

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau,        ordförande M Eivor Örenmark M 
Johan Krogh,        1:e vice ordf C Tobias Nässén M 
Johanna Kvist,     2:e vice ordf S Emma Eide C 
Filip Wiljander M Monica Brohede Tellström L 
Gunilla Grudevall-Steen L Gunnel Nyman Gräff S 
Karin Teljstedt KD Christina Ståldal NL 
Andreas Andersson S Alena Jukic V 
Mikael Carlsson NL Desha Svenneborg MP 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till arbetsutskottet i enlighet med bilagt förslag.  
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  30 KFKS 2022-00729 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens verksamhetsutskott för perioden 
2023-2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice  
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau,       ordförande M Eivor Örenmark M 
Johan Krogh,       1:e vice ordf C Tobias Nässén M 
Johanna Kvist,     2:e vice ordf S Emma Eide C 
Filip Wiljander M Monica Brohede Tellström L 
Gunilla Grudevall-Steen L Gunnel Nyman Gräff S 
Karin Teljstedt KD Christina Ståldal NL 
Andreas Andersson S Alena Jukic V 
Mikael Carlsson NL Desha Svenneborg MP 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till verksamhetsutskottet i enlighet med bilagt förslag.  
 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  31 KFKS 2022-00729 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott för perioden 
2023-2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice  
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Mats Gerdau,      ordförande M Filip Wiljander M 
Gunilla Grudevall-Steen,  
1:e vice ordf 

L Peter Zethraeus M 

Johanna Kvist,     2:e vice ordf S Emma Eide C 
Cecilia Gardner Larsson M Monica Brohede Tellström L 
Johan Krogh          C Karin Teljstedt  KD 
Mikael Carlsson NL Henrik Unosson S 
Tomas Ottosson V Ella Tegsten S 
Desha Svenneborg MP Christina Ståldal NL 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till stadsutvecklingsutskottet i enlighet med bilagt förslag.  
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  32 KFKS 2022-00729 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens miljöutskott för perioden 2023-2026, 
samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice  
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Emma Eide,       ordförande C Peter Zethraeus M 
Cecilia Gardner Larsson,  
1:e vice ordf 

M Christian Listérus M 

Henrik Unosson,     2:e vice ordf S Johan Krogh          C 
Monica Brohede Tellström L Gunilla Grudevall-Steen L 
Karin Teljstedt KD Johanna Kvist S 
Mikael Carlsson NL Ella Tegsten S 
Tomas Ottosson V Kristina Granlund NL 
Desha Svenneborg MP Sidney Holm MP 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till miljöutskottet i enlighet med bilagt förslag.  
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  33 KFKS 2022-00729 

Val av åtta ledamöter och åtta ersättare till 
kommunstyrelsens trygghetsutskott för perioden 2023-
2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice  
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti Ersättare Parti 
Gunilla Grudevall-Steen, 
ordförande 

L Tobias Nässén M 

Filip Wiljander,            1:e vice ordf M Oliver Rykatkin M 
Gunnel Nyman Gräff, 2:e vice ordf S Johan Krogh          C 
Eivor Örenmark M Monica Brohede Tellström L 
Emma Eide C Andreas Andersson S 
Karin Teljstedt KD Christina Ståldal NL 
Johanna Kvist S Alena Jukic V 
Mikael Carlsson NL Desha Svenneborg MP 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja åtta ledamöter, åtta ersättare samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande till trygghetsutskottet i enlighet med bilagt förslag.  
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  34 KFKS 2022-00729 

Val av ledamöter till beredningen för beredskapsfrågor 
för perioden 2023-2026, samt val av ordförande, 1:e vice 
och 2:e vice ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti 
 Martin Gunnesson,    ordförande KD 
Magnus Gilén ,          1:e vice ordf M 
Andreas Andersson,   2:e vice ordf S 
Håkan Ekengren  C 
Gunilla Grudevall-Steen L 
Mikael Carlsson NL 
Tomas Ottosson V 
Bordläggs MP 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja sju ledamöter till beredningen för beredskapsfrågor samt 
väja ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. Tillsättning 
av Miljöpartiets plats bordläggs. 
 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  35 KFKS 2022-00729 

Val av tre ledamöter till näringslivsrådet för perioden 
2023-2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti 
Mats Gerdau,                    ordförande M 
Gunilla Grudevall-Steen, 1:e vice ordf  L 
Johanna Kvist,                 2:e vice ordf S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till näringslivsrådet samt välja ordförande, 
1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  36 KFKS 2022-00729 

Val av tre ledamöter till tillgänglighetsrådet för perioden 
2023-2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti 
Henrik Lindberg,       ordförande KD 
Håkan Ekengren,       1:e vice ordf C 
Maria Raner,             2:e vice ordf S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till tillgänglighetsrådet samt välja 
ordförande, 1:e vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  37 KFKS 2022-00729 

Val av tre ledamöter till seniorrådet för perioden 2023-
2026, samt val av ordförande, 1:e vice och 2:e vice 
ordförande för samma period 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ledamot Parti 
Tobias Nässén,       ordförande M 
Ingvar Eklund,        1:e vice ordf  L 
Espen Bjordal,       2:e vice ordf S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja tre ledamöter till seniorrådet samt välja ordförande, 1:e 
vice och 2:e vice ordförande i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  38 KFKS 2022-00729 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Kajsa och 
Olle Nymans Kulturstiftelse, för perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Lars Berglund M Yvonne Wessman S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Kajsa och Olle 
Nymans Kulturstiftelse i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  39 KFKS 2022-00729 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Boo 
Folkets Hus, för perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Lars Stenholm M Åke Ekstrand S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Boo Folkets Hus i  
enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 

  



 
84 (105) 

 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  40 KFKS 2022-00729 

Val av en revisor och en revisorsersättare för Fisksätra 
Folkets Hus, för perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Lars Berglund M Åke Ekstrand S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en revisor och en revisorsersättare för Fisksätra Folkets  
Hus i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  41 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare i Östra Sveriges 
luftvårdsförbund ideella förenings årsmöten, för 
perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Cecilia Gardner Larsson M Eva Berg Arbro S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare i Östra Stockholms läns  
luftvårdsförbunds ideella förenings årsmöten i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  42 KFKS 2022-00729 

Val av en representant i Stockholms länsförbund för 
krishantering, för perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Representant Parti 
Eva Öhbom Ekdahl M 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en representant i Stockholms länsförbund för 
krishantering i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  43 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare till Svealands 
kustvattenvårdsförbund, för perioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Peter Zethreaus M Lina Olsson NL 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 1 till kommunstyrelsen 2023-01-16 - Val vid ny mandatperiod 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Svealands  
Kustvattenvårdsförbund i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  44 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening, för 
tiden efter ordinarie årsmöte 2023 till och med årsmöte 
2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti 
Ingvar Eklund L 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud i Boo Energi Ekonomisk förening i enlighet  
med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  45 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare till Sweden Green 
Building Councils årsstämma 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 

Peter Zethreaus M Helena Westerling S 
 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 
 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare till Sweden Green Building 
Councils årsstämma i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  46 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma 
med Stockholmsregionens Försäkring AB, för tiden efter 
ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Filip Wiljander M Stevan Sulja S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämma med 
Stockholmsregionens Försäkring AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
 
 
- - - - - 
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  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  47 KFKS 2022-00729 

Val av en ägarrepresentant och en ersättare i 
samordningsförbundet VärNa, för tiden intill utgången 
av 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ägarrepresentant Parti Ersättare Parti 
Oliver Rykatkin M Johanna Kvist S 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en ägarrepresentant och en ersättare i 
samordningsförbundet VärNa i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  48 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Nacka Stadshus AB, för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 
 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Stadshus AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  49 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Nacka Energi AB för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  50 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Nacka Energi Försäljnings AB, för tiden efter 
ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Energi Försäljnings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  51 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Nacka vatten och avfall AB, för tiden efter 
ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka vatten och avfall AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  52 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Centrala Nacka marknadsbolag AB, för tiden efter 
ordinarie bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Centrala Nacka marknadsbolag AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  53 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Saltsjö Pir AB, för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Saltsjö Pir AB i enlighet med bilagt förslag. 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  54 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Boo 1:207 AB, för tiden efter ordinarie 
bolagsstämma 2023 till och med ordinarie 
bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med Boo 
1:207 AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  55 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor 
med Nacka Skarpnäs Exploaterings AB, för tiden från 
och med ordinarie bolagsstämma 2023 till och med 
ordinarie bolagsstämma 2024 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti Ersättare Parti 
Jörn Karlsson ---- Hans-Otto Halvorsen ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 
*Annan tidsperiod då tidigare beslut (KS 2022-02-14 enbart utsåg ombud till och med 
ordinarie bolagsstämma 2022).  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud och en ersättare vid bolagsstämmor med 
Nacka Skarpnäs Exploaterings AB i enlighet med bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  56 KFKS 2022-00729 

Val av ett ombud vid bolagsstämmor med Adda (fd 
Kommentusgruppen) för tiden intill utgången av 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ombud Parti 
Jörn Karlsson  ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja ett ombud vid bolagsstämmor med Adda i enlighet med 
bilagt förslag. 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  57 KFKS 2022-00729 

Val av en representant vid ägarråd med Inera AB, för 
tiden intill utgången av 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ägarrepresentant Parti 
Henrik Palmblad - Wennergren ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en representant vid ägarråd med Inera AB i enlighet med 
bilagt förslag 
 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  58 KFKS 2022-00729 

Val av en representant vid årsstämma med Inera AB för 
tiden intill utgången av 2023 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs 

Ägarrepresentant Parti 
Henrik Palmblad - Wennergren ---- 

 
Kommunstyrelsen förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Vallista nr 2 till kommunstyrelsen 2023-01-16 – Årliga val 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade välja en representant vid årsstämma med Inera AB i enlighet 
med bilagt förslag 
 
- - - - - 

  



 
103 (105) 

 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  59 KFKS 2022-01192 

Kommunfullmäktiges särskilda uppdrag till  
kommunstyrelsen 2023 

Beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen och ställer sig bakom den föreslagna hanteringen 
av de särskilda uppdragen för 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige har i samband med mål och budget 2023–2025 gett kommunstyrelsen 
15 särskilda uppdrag under 2023. I detta ärende redovisar stadsledningskontoret en struktur 
för hantering av respektive särskilt uppdrag. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och ledningsstaben, daterad den 9 januari 2023  

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) att punkten 2 i 
ärendet stryks.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut, förslaget från 
stadsledningskontoret och ledningstaben samt förslaget från Desha Svenneborg. 
Ordföranden ställde först Desha Svenneborgs förslag mot avslag och fann att 
kommunstyrelsen avslagit förslaget. Ordföranden ställde därefter övriga punkter i förslaget 
mot avslag och fann att kommunstyrelsen bifallit övriga punkter i förslaget. 
Kommunstyrelsen beslutade således att bifalla förslaget i sin helhet. 
 
Mikael Carlsson (NL) deltog ej i beslutet. 

Reservationer 
Tomas Ottosson reserverade sig mot punkten två av de särskilda uppdragen för 
Vänsterpartiet och ingav följande.  

”Att uppvakta regeringen med en begäran att den återstartar planeringen och 
projekteringen av en Östlig förbindelse.  
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Vänsterpartiet har en helt motsatt uppfattning, vi ser det som direkt olämpligt med att 
bygga nya motorvägar i Stockholm. Koldioxidutsläppen i Nacka kommer huvudsakligen 
från biltrafik och transporter i och genom kommunen. Det är ett helt säkert samband 
mellan ett större vägnät och ökad trafik. Det är redan idag med befintligt vägnät en för stor 
utsläppskälla av koldioxid. Svårigheterna i att uppnå Sveriges miljömål visar på att det 
behövs tydlighet och kraftfulla åtgärder för att omställningen till ett koldioxidneutralt 
samhälle ska klaras. Nackas koldioxidbudget visar på samma problematik att klara 
omställningen. Det är en årlig minskning av koldioxidutsläppen på 13,6% som krävs för att 
klara målen i Parisavtalet om mindre än 2 graders temperaturökning globalt. 
I dagens klimatkrisläge är det fel att driva på och öka utsläppen av koldioxid genom att 
bygga mer motorvägar som Östlig förbindelse.” 
 
Protokollsanteckningar 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna:  
”Socialdemokraterna hade ett eget budgetförslag, som vi röstade för i kommunfullmäktige i 
november 2022. Vårt förslag till budget, och de särskilda uppdrag vi hade velat ge 
kommunstyrelsen, gick tyvärr inte igenom. I enlighet med det kommunfullmäktige beslutat 
om redovisas i detta ärende hur de särskilda uppdragen till kommunstyrelsen är tänkta att 
de ska hanteras. Vi socialdemokrater tycker det är viktigt att vi politiker involveras i de 
fortsatta processerna för dessa särskilda uppdrag.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Nackalistan väljer att inte delta i beslut eftersom detta är något som Kommunfullmäktige 
beslutat så anser vi inte att vi kan gå emot i detta skede. Vi hade haft andra särskilda 
uppdrag om vårt budgetförslag vunnit majoritet. Vi kommer senare när frågorna kommer 
upp i kommunstyrelsen igen ta ställning till varje enskilt särskilt uppdrag.” 
 
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet:  
”Miljöpartiet tycker att samtliga uppdrag är bra och att det är en tydlig sammanställning 
också av de delar som finns med i vårt samverkansavtal med M, C, L och KD. Precis som i 
KF-debatten när uppdragen gavs - och som alltid - så tycker vi dock att Östlig förbindelse i 
form av en motorväg i centrala Nacka är ett projekt som varken ska utredas mer eller 
genomföras. Östlig förbindelse ligger idag som en våt filt över hela Nacka och stoppar 
både utveckling av vår mark och nya projekt. Där tycker den absoluta majoriteten av 
Nackas partier att en motorväg rakt genom centrala Nacka alà 50-talets stadsplanering är 
fullt rimligt, trots att alla utredningar visar att köerna i Nacka bara kommer öka och 
trafiksituationen därmed knappast bli bättre. Litar man inte till dessa utredningar om 
trafiken så kan man ju behöva få en klimatanalys presenterad för sig, för även sådana visar 
att det är helt hållbarhetsvidrigt att bygga mer motorväg. Det finns andra både mer 
kapacitetsstarka, billigare och bättre sätt att transportera oss och bygga infrastruktur.” 
- - - - - 
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 16 januari 2023 
 
  SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  60   

Övriga frågor 

Beslut 
Kommunstyrelsen överlämnar politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning 
och förslag till beslut. 
  
Därutöver noterar kommunstyrelsen den övriga frågan till protokollet och överlämnar till 
tjänstepersonsorganisationen att titta närmare på frågan.  
 

Sammanfattning av ärendet 

Politikerinitiativ – Möjlighet att skjuta upp kommunala fakturor 
Politikerinitiativ från Johanna Kvist (S), Henrik Unosson (S) och Gunnel Nyman Gräff (S) 
med följande förslag 

Kommunstyrelsen beslutar att: 

o Skyndsamt införa möjligheten för Nackas invånare att ansöka om att skjuta upp 
eller dela upp kommunala fakturor fram till 31 mars 2023. 

o Kommunstyrelsen ges i uppdrag att göra en nulägesanalys med fokus på 
kommunala avgifter och taxor och hur de påverkar nackabornas ekonomi. 

Ekonomi- och finansdirektören informerade om att möjlighet till anstånd eller delbetalning 
av fakturor finns som alternativ redan idag. Beroende på omfattning och tidsaspekt får 
handläggare, enhetschef eller ekonomi- och finansdirektör besluta om detta efter individuell 
prövning. Johanna Kvist m.fl. efterfrågade tydligare information om detta på hemsidan och 
meddelade att de ändå avsåg lämna politikerinitiativet med anledning av att det innehåller 
två att-satser. 

Övrig fråga från Mikael Carlsson (NL) 
Mikael Carlsson ställde en övrig fråga avseende flaggning av Europeiska unionens flagga 
utanför stadshuset samt andra kommunala platser under Sveriges tid som ordförandeland.  

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade att notera den övriga frågan till protokollet och överlämna 
politikerinitiativet till stadsledningskontoret för utredning och förslag till beslut. 

- - - - - 
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